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Zápis ze zasedání Republikového výboru ČsOL 

dne 9. prosince 2017 
 

Přítomní členové RV ČsOL: Br. Pavel BUDINSKÝ, br. Tichomir MIRKOVIČ, br. Tomáš PILVOUSEK, 

br. Milan MOJŽÍŠ, ses. Alena DITRICHOVÁ, br. Ladislav PALEČEK, ses. Eva ARMEANOVÁ, br. 

Jaroslav KLICH, br. Ivan NOVOTNÝ, br. Jan KUX, br. Petr MAJER, br. Eduard PANÁK, br. Lukáš LEXA, 

br. Radim CHRÁST, br. Radek VOREL, br. Josef FALÁŘ, br. Vilém JANOUCH, br. Milan ČAJDÍK, br. 

Karel LUDVÍK, br. Vojtěch SEIDL, br. Stanislav PÍTR, br. Josef SOBOTA, br. Bohuslav BUBNÍK, br. 

Jiří FILIP, br. Viliam BEKE, br. Josef DOŠKÁŘ, br. Milan ŽUFFA-KUNČO, br. Václav KREJČÍ, br. Jan 

ŠIMČÍK, br. Jiří RYŠKA, br. František POBOŘIL, br. Zdeněk TALÍŘ, br. Jiří CHARFREITAG, br. Václav 

HLOUŠEK, br. Petr KUNŠTÁT, br. Lukáš KOTEK, br. Miroslav JEČMEN, br. Jiří KAŠPÁREK, br. 

Jaroslav NOVÁK, br. Zdeněk PAVLÍK, br. Vojtěch PLESNÍK, br. Ferdinand VRÁBEL, br. Luboš 

ORAVEC, br. Stanislav ŠVIDEK. 

Přítomní náhradníci RV ČsOL: ses. Vladislava KUBÁČOVÁ (Bruntál), ses. Danuše NOSKOVÁ (Praha 
1), br. Petr JEŽ (Nový Jičín), br. Stanislav PODLAHA (Strakonice) 
 
Hosté: ses. Marcela LUDVÍKOVÁ (Ústředí ČsOL), br. Jiří ŽELEZNÝ (Praha 6), br. Petr TOLAR 
(Plzeň), br. Viktor ŠINKOVEC (Ústředí ČsOL), br. Břeněk HENKE (Česká Lípa) 
 
Příchozí v průběhu zasedání: br. Jan HOVORKA, br. František BOBEK, br. Jan HNĚLIČKA 
 
Za ÚRK: br. Jaroslav KULÍŠEK 
 
Za RR: br. František GÁBOR 
 
ad 1) Zahájení 
Br. Pavel BUDINSKÝ přivítal přítomné a zahájil jednání RV ČsOL v 10:00 hod. 
 
ad 2) Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
Informace: Br. Pavel BUDINSKÝ navrhl jako zapisovatelku zasedání ses. Marcelu LUDVÍKOVOU, 
jako ověřovatele zápisu pak br. Milana MOJŽÍŠE a br. Jiřího FILIPA. 
Usnesení: RV ČsOL schvaluje zapisovatelkou zasedání ses. Marcelu Ludvíkovou. 
Hlasování: 46 – 0 – 0 
 
Usnesení: RV ČsOL schvaluje ověřovateli zápisu br. Milana Mojžíše a br. Jiřího Filipa. 
Hlasování:  45 – 0 – 1 
 
ad 3) Volba pracovních orgánů 

Informace: Br. Pavel BUDINSKÝ navrhl na jednočlennou mandátovou komisi br. Jiřího 
FILIPA a na jednočlennou návrhovou komisi br. Milana MOJŽÍŠE. 

Usnesení: RV ČsOL schvaluje jednočlennou mandátovou komisi obsazenou br. Jiřím Filipem a 
jednočlennou návrhovou komisi obsazenou br. Milanem Mojžíšem. 
Hlasování: 44 – 0 – 2 



              
ad 4) Schválení hostů 

Informace: Na jednání RV ČsOL jsou přítomní následující hosté:  
Usnesení: RV ČsOL schvaluje přítomnost jmenovaných hostů na zasedání. 
Hlasování: 46 – 0 – 0 
 
ad 5) Schválení programu 

Informace: Br. Pavel BUDINSKÝ přednesl návrh programu jednání RV ČsOL. 
 
1. Zahájení 
2. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
3. Volba pracovních orgánů 
4. Schválení hostů 
5. Schválení programu  
6. Členové RV ČsOL 
7. Stav plnění úkolů 
8. Správa nemovitosti 
9. Ekonomická situace 

a) Stav účtů 
b) Čerpání rozpočtu 2017 
c) Aktualizace rozpočtu 2017 

10. Východiska rozpočtu 2018 
11. Plán práce ČsOL 2018 
12. Dotace 2018 
13. Pracovní smlouvy 
14. Komise ČsOL 

a) Komise pro strategické plánování etc. 
15. Projekty 

a) Projekt sociálně-zdravotní pomoci 
b) PoVV 
c) Legie 100 
d) Orlík  
e) Zámeček Pardubice 

16. Memoranda 
17.    Termíny jednání volených orgánů ČsOL v roce 2018 
18. Informace pro předsedy jednot 

      a)  Stav členské základny a účetní uzávěrka jednot 
      b)  Poutě ČsOL 2018   

19. Různé 
a. Ocenění Jednota Liberecký kraj 

20. Závěr 
 
Br. Milan Mojžíš požádal o doplnění o bod 9d) Straimar. 
 
Usnesení: RV ČsOL po doplnění schvaluje program zasedání. 
Hlasování:  46 – 0 – 0  
 
ad 6) Členové RV ČsOL 
Br. Jiří FILIP informoval přítomné o úmrtí br. Antonína Štíchy a požádal o uctění jeho památky 
minutou ticha. 
Br. Jiří FILIP informoval o tom, že 1. náhradník za Prahu 8 (po zemřelém br. Milanu Těšínském) 
br. Stanislav Jíra se zříká svého mandátu, což doloží písemně. Dále informoval, že 1. náhradník za 
Prahu 10 (po zemřelém br. Antonínu Štíchovi) br. Emil Kulfánek se zříká svého mandátu, což 
doloží písemně. 



Usnesení: RV ČsOL bere informaci na vědomí a ukládá informovat další náhradníky a 
předložit jejich stanoviska a nezbytné dokumenty na následujícím jednání RV ČsOL. 
Hlasování:  46 – 0 – 0 
 
ad 7) Stav plnění úkolů 

Informace: Br. Jiří FILIP přednesl stav plnění úkolů zadaných na předchozích jednáních 
RV ČsOL. 

Usnesení: RV ČsOL bere na vědomí stav plnění úkolů a ukládá sekretariátu dále pokračovat 
ve sledování plnění. 
Hlasování:  46 – 0 – 0 
 
ad 8) Správa nemovitosti 

Informace: Br. Milan MOJŽÍŠ shrnul úpravy, které proběhly v letošním roce v prostorách 
Hotelu Legie. 

Usnesení: RV ČsOL bere na vědomí informace přednesené ke správě nemovitosti. 
Hlasování:  46 – 0 – 0 
 
ad 9) Ekonomická situace 

a) Stav účtů 
Informace: Br. Milan MOJŽÍŠ předložil stav účtů k 14. 11. 2017. 

Usnesení: RV ČsOL bere na vědomí předložený stav účtů k 14. 11. 2017. 
Hlasování:  46 – 0 – 0 

 
b) Čerpání rozpočtu 2017 
Informace: Br. Milan MOJŽÍŠ předložil aktuální stav čerpání rozpočtu. Br. Milan 
MOJŽÍŠ pochválil jednoty, které dodaly veškerá vyúčtování k dotacím. Následně 
pokáral jednoty Plzeň, Praha 1, Lanškroun a Prostějov, které doposud nemají 
odevzdány dokumenty, a apeloval na dodání potřebných materiálů. 

Usnesení: RV ČsOL schvaluje čerpání rozpočtu za období I–XI roku 2017. 
Hlasování:  46 – 0 – 0 
 
10:23 hod. br. Jan HNĚLIČKA, br. Jan HOVORKA, br. František BOBEK se připojili k jednání – počet 
hlasujících 49. 

Cashflow na přelom roku 
Informace: Br. Pavel BUDINSKÝ předložil předpoklad čerpání finančních prostředků 
v období XII/2017 až IV/2018 a poukázal na nutnost dodržení předpokládaných 
vstupů, za které odpovídá předseda ČsOL a v případě příjmů z NF Legie 100 br. 
Jindřich SITTA. 

Usnesení: RV ČsOL schvaluje předpoklad čerpání finančních prostředků v období XII/2017 – 
IV/2018 a ukládá br. předsedovi Pavlu Budinskému a br. 1. místopředsedovi Jindřichu Sittovi 
zajistit dodržení předpokládaných vstupů. 
Hlasování:  49 – 0 – 0 

 
c) Aktualizace rozpočtu 2017 
Informace: Br. Milan MOJŽÍŠ na základě úkolu z minulého jednání RV ČsOL aktualizaci 
rozpočtu 2017 o získané dotace. 

Usnesení: RV ČsOL schvaluje aktualizovaný rozpočet roku 2017 a ukládá aktualizovat 
rozpočet o příjmy do konce roku 2017. 
Hlasování:  49 – 0 – 0 

 
d) Straimar 
Informace: Br. Milan MOJŽÍŠ předložil informace ohledně našich soudních sporů se 
společností Straimar. 

Usnesení: RV ČsOL bere předložené informace na vědomí. 
Hlasování:  49 – 0 – 0 



ad 10) Východiska rozpočtu 2018 
Informace: Br. Milan MOJŽÍŠ předložil Východiska rozpočtu pro rok 2018 a poskytl 
komentář. Br. Pavel BUDINSKÝ vysvětlil předpokládané výdaje na rok 2018. 

Usnesení: RV ČsOL schvaluje předložená Východiska rozpočtu na rok 2018. 
Hlasování:  49 – 0 – 0 
 
11:05 hod. br.  Josef ŠVARC a br. Viliam BEKE se vzdálili z jednání – počet hlasujících 47. 
 
ad 11) Plán práce ČsOL 2018 

Informace: Br. Milan MOJŽÍŠ předložil Plán práce ČsOL na rok 2018 a poskytl komentář. 
Br. Milan MOJŽÍŠ uvedl, že Plán práce jednot bude doplněn po přidělení dotací. 

Usnesení: RV ČsOL schvaluje Plán práce ČsOL bez plánů práce jednot na rok 2018. 
Hlasování:  47 – 0 – 0 
 
11:10 hod. br.  Josef ŠVARC a br. Viliam BEKE se vrátili k jednání – počet hlasujících 49. 
 
ad 12) Dotace 2018 

Informace: Br. Milan MOJŽÍŠ a br. Pavel BUDINSKÝ informovali o stavu žádostí o dotace 
na rok 2018. 

Usnesení: RV ČsOL schvaluje podání žádostí o dotace na Ministerstvo obrany ČR a na Hlavní 
město Praha na rok 2018. 
Hlasování:  48 – 0 – 1 
 
ad 13) Pracovní smlouvy 

Informace: Br. Milan MOJŽÍŠ informoval o uzavírání pracovních smluv se zaměstnanci 
sekretariátu ČsOL a jednotlivých projektů na rok 2018. 

Usnesení: RV ČsOL ukládá SO ČsOL podepsat pracovní smlouvy stejně jako tomu bylo v roce 
2017. 
Hlasování:  49 – 0 – 0 
 
11:18 hod. br. Stanislav ŠVIDEK se vzdálil z jednání – počet hlasujících 46 
 
ad 14) Komise ČsOL 

a) Komise pro strategické plánování etc. 
Informace: Br. Tomáš PILVOUSEK předložil stanovisko komise ke změně názvů 
„krajských“ jednot. 
 
Jednota Královehradecký kraj 
Jednota je dlouhodobě neaktivní, neodevzdává plány práce ani nereaguje na podměty 

z ústředí organizace. Komise navrhuje jednotu Královehradeckého kraje zrušit k 31. 12. 

2017 a členy převést do regionálních jednot organizace. 

Usnesení: RV ČsOL ruší jednotu Královehradeckého kraje k 31. 12. 2017 a ukládá 
Sekretariátu ČsOL převést její členy do regionálních jednot. 
Hlasování:  45 – 0 – 1  

Jednota Hlavní město Praha 
Jednota je dlouhodobě neaktivní, neodevzdává plány práce ani nereaguje na podměty 

z ústředí organizace. Komise navrhuje jednotu Hlavního města Prahy zrušit k 31. 12. 2017 

a členy převést do pražských městských jednot organizace. 

Usnesení: RV ČsOL ruší jednotu Hlavního města Prahy k 31. 12. 2017 a ukládá Sekretariátu 
ČsOL převést její členy do pražských městských jednot. 
Hlasování:  45 – 0 – 1 
  



Jednota Karlovarský kraj 
Jednota je dlouhodobě neaktivní, neodevzdává plány práce ani nereaguje na podměty 

z ústředí organizace. Komise navrhuje jednotu Karlovarského kraje zrušit k 31. 12. 2017. 

Její členové již byli převedeni do regionálních jednot. 

Usnesení: RV ČsOL ruší jednotu Karlovarského kraje k 31. 12. 2017. 
Hlasování:  45 – 0 – 1 

 
11:22 hod. br. Stanislav ŠVIDEK a br. Vojtěch SEIDL se vrátil k jednání – počet hlasujících 49 

 
Jednota Olomoucký kraj 
Jednota je aktivní, odevzdala plán práce na rok 2018. Od posledního jednání RV nebyl 

dodán alternativní název jednoty. Komise navrhuje Jednotu Olomouckého kraje 

přejmenovat na Jednota Olomouc 2 ČsOL k 1. 1. 2018. 

Usnesení: RV ČsOL schvaluje přejmenování Jednoty ČsOL Olomoucký kraj na Jednotu ČsOL 
Olomouc 2 k 1. 1. 2018. 
Hlasování:  48 – 0 – 1 

Jednota Liberecký kraj 
Jednota je aktivní. Od posledního jednání RV nebyl dodán alternativní název jednoty. 

Komise navrhuje Jednotu Libereckého kraje přejmenovat na Jednota Liberec 2 ČsOL  

k 1. 1. 2018. Br. František GÁBOR přednesl návrh na změnu názvu jednoty Libereckého 

kraje na „Jednota ČsOL podještědská“. Členové RV ČsOL zahájili diskuzi nad tímto 

návrhem. Br. Jiří CHARFREITAG se dotázal, proč není možné použít název konzistentní 

s ostatními názvy jednot „Jednota ČsOL Ještěd“. Br. Josef DOŠKÁŘ se ohradil proti jednotě 

Liberecký kraj, která podle jeho názoru poškozuje další jednoty působící v Libereckém 

kraji. 

Usnesení: RV ČsOL ukládá br. Františku GÁBOROVI předložit svůj návrh písemně k projednání 
příslušným orgánům ČsOL a ukládá Komisi pro strategické plánová předložit své stanovisko 
na další jednání RV ČsOL. 
Hlasování:  47 – 1 – 1 

Sloučení jednot Praha 6 a Praha 8 
Informace: Br. Jiří FILIP informoval o dokončeném sloučení jednot Praha 6 a Praha 8. 
Jednota Praha 8 bude archivována. 

Usnesení: RV ČsOL schvaluje sloučení jednoty Praha 8 s jednotou Praha 6 pod názvem Jednota 
ČsOL Praha 6 a ukládá archivovat Jednotu ČsOL Praha 8 k budoucí reaktivaci. 
Hlasování:  48 – 0 – 1 

 
ad 15) Projekty 

a) Projekt sociálně-zdravotní podpory 
Informace: Ses. Alena DITRICHOVÁ předložila vyhodnocení 2. etapy SZP 2017.  
Ses. Alena DITRICHOVÁ apelovala na předsedy jednot, aby lépe kontrovali vyplnění 
formulářů SZP. Br. Pavel BUDINSKÝ doplnil, že v roce 2018 bude SZP poskytována ve třech 
etapách. 

Usnesení: RV ČsOL po projednání schvaluje přidělení sociálně zdravotní podpory v 2. etapě 
roku 2017. 
Hlasování:  49 – 0 – 0 
 

b) Projekt PoVV 
Informace: Br. Viktor ŠINKOVEC předložil zprávu vedoucího projektu za 3. čtvrtletí  
roku 2017. 

Usnesení: RV ČsOL bere předloženou zprávu na vědomí. 
Hlasování:  49 – 0 – 0 
 



Br. Josef ŠVARC vystoupil s informací, že ukončuje svoji činnost v rámci Jednoty ČsOL Lanškroun. 
 

Informace: Br. Viktor ŠINKOVEC předložil plán projektu na rok 2018. 
Usnesení: RV ČsOL schvaluje předložený plán projektu POVV na rok 2018. 
Hlasování:  49 – 0 – 0 
 
11:58 hod. ses. Alena DITRICHOVÁ a br. Miroslav JEČMEN se vzdálili z jednání – počet hlasujících 47. 
 

c) Projekt Legie 100 
Informace: Br. Jiří CHARFREITAG předložil zprávu za 3. čtvrtletí roku 2017. 

Usnesení: RV ČsOL bere předloženou zprávu na vědomí. 
Hlasování:  47 – 0 – 0 
 
12:12 hod. ses. Alena DITRICHOVÁ a br. Miroslav JEČMEN se vrátili k jednání – počet hlasujících 49. 
12:12 hod. br. Luboš ORAVEC se vzdálil z jednání – počet hlasujících 48. 
 

Informace: Br. Jiří CHARFREITAG předložil organizační strukturu projektu na rok 
2018. 

Usnesení: RV ČsOL schvaluje organizační strukturu projetu Legie 100 na rok 2018. 
Hlasování:  48 – 0 – 0 
 

Informace: Br. Jiří CHARFREITAG předložil plán trasy Legiovlaku na rok 2018. 
Usnesení: RV ČsOL schvaluje plán trasy Legiovlaku na rok 2018. 
Hlasování:  47 – 0 – 1 

 
12:14 hod. br. Luboš ORAVEC se vrátil k jednání – počet hlasujících 49. 

 
Informace: Br. Jiří CHARFREITAG předložil plán projektu Legie 100 na rok 2018. 

Usnesení: RV ČsOL schvaluje plán práce projektu Legie 100 na rok 2018. 
Hlasování:  49 – 0 – 0 

 
12:15 hod. br. Jan HNĚLIČKA a br. Břeněk HENKE se vzdálili z jednání – počet hlasujících 47. 

 
d) Projekt Orlík  
Informace: Br. Jiří CHARFREITAG informoval o průběhu realizace projektu Orlík. Br- 
František GÁBOR se dotázal na využitelnost projektu vzhledem k faktu, že oslavy 
budou kulminovat v roce 2018 a považuje tedy vynaložené prostředky za lépe 
využitelné. Br. Jiří CHARFREITAG informoval, že vlak Orlík se vztahuje právě k letem 
2018-2020, protože i legionáři jej využívali v posledních dvou letech své ruské 
anabáze. 

Usnesení: RV ČsOL bere na vědomí informaci o průběhu realizace projetu Orlík. 
Hlasování:  47 – 0 – 0 
 
12:25 hod. br. Milan MOJŽÍŠ, br. Viliam BEKE, br. Jan ŠIMČÍK, br. Zdeněk PAVLÍK se vzdálili 
z jednání – počet hlasujících 43. 

 
e) Zámeček Pardubice 

Informace: Br. Viktor ŠINKOVEC předložil zprávu za 3. čtvrtletí roku 2017. 
Usnesení: RV ČsOL schvaluje zprávu projektu Zámeček Pardubice za 3. čtvrtletí roku 2017. 
Hlasování:  43 – 0 – 0 

Informace: Br. Viktor ŠINKOVEC předložil rozpočet projektu na rok 2018. 
Usnesení: RV ČsOL schvaluje rozpočet projektu Zámeček Pardubice na rok 2018. 
Hlasování:  43 – 0 – 0 

Br. Pavel BUDINSKÝ požádal přítomné, aby se zamyslela nad dalším vývojem projektu ve 
vztahu k jeho financování a době oprav a využívání. 



 
12:31 hod. br. Milan MOJŽÍŠ, br. Zdeněk PAVLÍK se vrátili k jednání – počet hlasujících 45. 
 
12:32 hod. br. Josef FALÁŘ se vzdálil z jednání – počet hlasujících 44. 
 
ad 16) Memoranda 

Informace: Br. Jiří CHARFREITAG předložil aktuální soupis uzavřených memorand. 
Usnesení: RV ČsOL bere předložený soupis uzavřených memorand na vědomí. 
Hlasování: 44 – 0 – 0 
 
ad 17) Termíny jednání volených orgánů ČsOL v roce 2018 

Informace: Br. Jiří FILIP předložil návrh termínů jednání volených orgánů ČsOL v roce 
2018. 

Usnesení: RV ČsOL po projednání schvaluje předložený návrh termínů jednání volených 
orgánů ČsOL v roce 2018. 
Hlasování:  45 – 0 – 0 
 
12:35 hod. br. Josef FALÁŘ se vrátil k jednání – počet hlasujících 46. 
12:35 hod. br. Jan HOVORKA se vzdálil z jednání – počet hlasujících 45. 
 
ad 18) Informace pro předsedy jednot 

a) Stav členské základny a účetní uzávěrka jednot 
Informace: Br. Milan MOJŽÍŠ informoval o nadcházející účetní uzávěrce jednot a nutnosti 
zaslat aktualizaci stavu členské základny a obsazení výborů jednot. 

Usnesení: RV ČsOL bere informace na vědomí a ukládá předsedům jednot odevzdat 
požadované dokumenty na Sekretariát ČsOL do 21. ledna 2018. 
Hlasování:  45 – 0 – 0 

12:35 hod. br. Břeněk HENKE a br. Jan HNĚLIČKA se vrátili k jednání – počet hlasujících 48. 

b) Poutě ČsOL 2018 
Informace: Br. Milan MOJŽÍŠ vyjádřil poděkováním studentům SVŠ Moravská Třebová za 
vzornou reprezentaci školy a ČsOL v rámci pietní poutě ČsOL do Francie.  
Br. Milan MOJŽÍŠ informoval o poutích, které proběhnou v roce 2018, a vyzval přítomné, 
aby tyto informace předali členské základně svých jednot. 

Usnesení: RV ČsOL bere informace na vědomí. 
Hlasování:  48 – 0 – 0 
 
ad 19) Různé 

a) Ocenění Jednota Liberecký kraj 
Informace: Br. František GÁBOR vystoupil s ocenění br. Pavla BUDINSKÉHO, br. Milana 
MOJŽÍŠE a br. Jiřího CHARFREITAGA diplomem a pamětním odznakem k akci „Dětský den 
Vesec“, která byla v letošním roce věnována výročí Dunkerque. 

 
ad 20) Závěr 

Informace: Br. Pavel BUDINSKÝ poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání v 12:50 
hod. 

 
 
 

Zapsala: ses. Marcela Ludvíková 

Ověřili: br. Milan Mojžíš    br. Jiří Filip 


